
                                                                        ODPIS 

                                              Protokół 
           z Zebrania Wiejskiego w Nikielkowie 

                                 w świetlicy wiejskiej przy ul. Grzymały, 7 marca 2022 roku 

     Zebranie rozpoczęło się o godz. 17:00 i trwało do godziny 19:00 

                                           Zebranie prowadził Mariusz Szczepański 

 

 Porządek zebrania: 

 

1. Otwarcie zebrania. 

2. Wybór przewodniczącego zebrania i protokolanta. 

3. Przedstawienie i przyjęcie porządku obrad. 

4. Sprawozdanie Sołtysa i Rady Sołeckiej, wydatkowanie funduszu sołeckiego, planowane 

działania na 2022 rok. 

5. Zmiana funduszu sołeckiego w roku 2022. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany  środków funduszu sołeckiego na 2022 rok. 

7. Wystąpienie Burmistrza Barczewa. 

8. Dyskusja dotycząca planowanych wariantów obwodnicy Olsztyna, przebiegających przez 

miejscowość Nikielkowo. 

9. Sprawy bieżące, zapytania i wolne wnioski. 

10. Zakończenie zebrania 

 

 

W zebraniu uczestniczyli  mieszkańcy Sołectwa Nikielkowo, wg listy obecności (125 osób)- lista            

w załączeniu. 

Opis przebiegu zebrania: 

            Punkt:1 

Otwarcie zebrania przez sołtysa Nikielkowa Pawła Kubickiego.   

Punkt 2. Sołtys Paweł Kubicki zaproponował, aby przewodniczącym zebrania został Mariusz 

Szczepański i protokolantem Maja Barczuk-Kalisz. Swoją propozycję poddał pod głosowanie, która 

większością głosów została przyjęta. 

Punkt 3. M. Szczepański odczytał porządek zebrania: 

 Radny Piotr Groszkowski przekazał projekt uchwały w sprawie budowy obwodnicy                       

do dyskusji. Przewodniczący zaproponował aby ten projekt uchwały przedstawić w nowym punkcie 

porządku zebrania nr  8A. 

Mieszkaniec do porządku zebrania zaproponował punkt o treści  „sprawozdania z przebiegu budowy 

drogo Dębowej, Świerkowej i Parkowej” 

Przewodniczący zaproponował aby ten sprawozdanie  przedstawić w nowym punkcie porządku 

zebrania nr  8B. 

Przewodniczący zebrania odczytał nowy porządek zebrania i poddał je pod głosownie. Zebranie 

jednogłośnie przyjęło nowy porządek.  

             Punkt 4. 
 Sprawozdanie Sołtysa i Rady Sołeckiej przedstawił sołtys Paweł Kubicki. 

– w listopadzie rozpoczęła się budowa ul. Dębowej, prace są w trakcie. Planowane zakończenie 

jest do maja 2022 roku. 

– 5 luty spotkanie w sprawie terenów zalewowych z mieszkańcami oraz dwa spotkania w UM 

w Barczewie  w sprawie terenów zalewowych. 

–  dniu 10.02.2022 do świetlicy wiejskiej Sołtys zaprosił Burmistrza Barczewa  i Kierownika 

spółek wodnych w Olsztynie Pana Dawida Zakrzewskiego na kolejne spotkanie                                    

z zainteresowanymi mieszkańcami Nikielkowa w sprawie zalewania działek. Na spotkaniu 

ustalono plan pilnych napraw urządzeń w postaci przepustów i drenaży zlokalizowanych                 

w tej części Nikielkowa oraz zawiązano komitet społeczny w celu zebrania środków                        



na wykonanie niezbędnych prac; 

–  od 26.02.2022 r. do chwili obecnej  sołectwo przyłączyliśmy się do akcji „Mieszkańcy Gminy 

Barczewo dla Ukrainy”, gdzie zbieramy dary dla uchodźców, które przekazujemy 

organizatorom akcji; 

– w każdym miesiącu zbierane były przez sołtysa w świetlicy wiejskiej  opłaty za  śmieci                

10 marca 2022 r. będą  przyjmowane opłaty za podatki i odpady; 

– Sołtys zachęcił do wpłacania podatku oraz opłat za odpady bezpośrednio do Sołtysa. Tak jak 

wcześniej zadeklarował wszelkie zwroty z pobranych opłat  przekazuje  na cele  Sołectwa.  

W poprzednim roku pozyskaliśmy w ten sposób ponad 3000 złotych, Środki te zostały 

przekazane między innymi na: zakup znaku z nazwami ulic (300 złotych), produkty i środki 

na akcję sprzątania Nikielkowa [200zł], dołożenie do maszynowego zamiatania dróg [500 

złotych], równanie dróg [100 zł], dofinansowanie części wydatków na utwardzenie drogi 

prywatne (500)  Dodatkowo z tych środków kupowane jest paliwo do traktora którym kosimy 

boisko. 

Fundusz sołecki w Nikielkowie za rok 2021  zrealizowano w 100% 

ZREALIZOWANO: 
- Dofinansowanie przebudowy skrzyżowania ulic Miętowa i Bazyliowa w Nikielkowie - 20.000 zł 

- Zakup metalowego namiotu wraz ze ściankami i napisem Sołectwo Nikielkowo - 2830,18 zł 
- Prace porządkowe na ternie Nikielkowa w postaci maszynowego zamiatania dróg - 1.500 zł 
- Zakup jednej lamp solarnej - 4.499,86 zł 

- Zakup pełnego ogrodzenia na  działkę nr 172/102  - 9175,50 zł 

  

Fundusz w roku 2021 - 40 005,54 zł  

 

 Punkt 5.  Zmiana funduszu sołeckiego w roku 2022. 

Rada Sołecka oraz Sołtys zaproponowała zmianę zadania pod nazwą „Utwardzenie poprzez ułożenie 

płyt betonowych podjazdu na ulicy Warmińskiej do ulicy Lawendowej w Nikielkowie” na zadanie 

„Opracowanie dokumentacji projektowej budowy nawierzchni  ulic Warmińskiej (około 580 m) oraz 

Mazowieckiej (około 290 m)  w Nikielkowie” z podziałem na dwa etapy realizacyjne.  –  za kwotę 

25.000  złotych; 
 

Pytanie Mieszkańca:  Czy jest ważne pozwolenie na budowę drogi Warmińskiej, które otrzymała 

firma Aldessa? 

Przekazanie głosu burmistrzowi Barczewa Andrzejowi Maciejewskiemu: 

– wyjaśnienie sytuacji Aldessy 

– nie ma widoków na rozwiązanie sprawy Aldessy, Polskie Sieci Energetyczne                                      

nie  są zainteresowane rozwiązaniem sprawy, a droga prawna nie przyniesie oczekiwanych 

skutków tylko przyniesie koszty. Nakłady na tą sprawę przewyższały będą osiągnięte zyski. 

Mieszkaniec: Czy można poznać szczegóły wniosku? Jaki jest długo odcinek, jaki jest koszt 

przewidziany projektu, jaki przedmiar, 

Sołtys P. Kubicki: opracowanie projektu nawierzchni to ok. 580 m, Mazowieckiej to 290 m, kwota 

do zabezpieczenia w FS to 25000 zł, oraz 25000 zł z Gminy Barczewo. Będę wnioskował by ta kwota 

nie przepadła, ale to musi zatwierdzić Rada Miejska. Co do kosztów inwestycji trudno w tym czasie 

coś planować. Koszt się zmieniają, ale w kwocie projektowej powinniśmy się zmieścić. 

Pytanie mieszkanki: Jaki jest zasadność projektów, mamy już projekt kanalizacji od wielu lat,                      

a kanalizacji nadal nie ma. Będziemy mieć projekt drogi ale dalej będziemy mieć to co mamy? 

Mieszkanka: Szybciej droga powstanie niż kanalizacja. 

Burmistrz A. Maciejewski: Mamy opracowany cały projekt funkcjonowania dla całej oczyszczalni 

ścieków dla Barczewa, okolic i wszystkich miejscowości naszej gminy. Łącznie z koncepcją 

budowlaną całości, na cały złożyłem wniosek, do rządowego Programu Rozwoju Infrastruktury 

Technicznej o wartości 65 mln zł. Jest teoretycznie szansa, że będziemy mieć źródło finansowania     

z tego projektu, jeśli nie to  jest kwestia naborów przez Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska, 



kolejnej perspektywy finansowej. Projekty są gotowe, nie tracą swojej  ważności ponieważ na bieżąco 

są realizowane, w tej chwili jest realizowany projekt kanalizacji pod ulicą Dębową w Nikielkowie      

i jest realizowany projekt przyłączenia do kolektora K8 odcinka, który jest pokryty asfaltem na ul. 

Lawendowej. Pewien odcinek przyłączenia został już wykonany. Brakuje jednak jeszcze ok. 500 tys. 

zł. Są to takie kwoty, że bez wsparcia zewnętrznego, możemy pozwolić sobie tylko na odcinki rzędu 

200-300 m. Padła propozycja zmiany budżetu funduszu sołeckiego. W tej chwili mam w opracowaniu 

kilka projektów dróg. Dzięki zewnętrznemu wsparciu udaje nam się co roku zbudować kilka 

odcinków dróg w gminie Barczewo. Jest kilka propozycji od mieszkańców, partycypacji w kosztach. 

Posiadając gotowe projekty mamy możliwość aby pobrać środki na ich realizację. Dzięki temu,            

że jest już projekt np. ul. Parkowej mam zabezpieczone 40% na wkład własny i ok. 500 tys.                    

na kanalizację. Wsparcie w wys. 60% jest na liście rezerwowej. Warto być przygotowanym                          

z projektem. Czas przygotowania projektu czasem trwa kilka lat. Podzielam wniosek wnioskodawcy 

o zmianę funduszu sołeckiego. 

 

Mieszkanka: czy kanalizacja ma obejmować całe Nikielkowo? 

M. Szczepański: czy do tego punktu możemy wrócić przy punkcie 9? 

Mieszkaniec: Jaki jest okres ważności takiego projektu? 

M. Szczepański: pan burmistrz mówi, że trzy lata. Każda ruch w dzienniku budowy przedłuża 

ważność pozwolenia o trzy lata? 

P. Groszkowski: czy ten projekt przewiduje zbudowanie kanalizacji, instalacji odwodnieniowej, 

żeby nie było takiej sytuacji jak na ul. Dębowej, że okazało się, że został przygotowany projekt drogi, 

w której nie ma instalacji odwodnieniowej, nie ma chodników, żeby zrobić to porządnie? 

Burmistrz A. Maciejewski: Droga jest robiona porządnie. Na ul Dębowej są punkty gdzie nie ma 

szerokości, żeby wbudować jeszcze chodniki. Pozwolenie na budowę jest wydane z drenażem 

francuskim. Można było wybudować z tym na co wydano pozwolenia lub wcale. Były duże 

rozważania, co zrobić z wodami opadowymi. Zaprojektowano drenaż francuski i to ma działać. 

Projekt był skomplikowany bo było bardzo mało gruntu. Nie było zaniechania. 

P. Groszkowski: jestem za budową każdej drogi w Nikielkowie, ale dobrze by było, żeby każde 

projekty były konsultowane. Potrzebne byłoby przedstawienie projektu i rozwiązań mieszkańcom. 

A. Maciejewski: Wszelkie możliwe rozwiązania były brane pod uwagę. Jeden z projektantów 

zaprojektował drenaż francuski i się pod nim podpisał. Liczę na to, ze zrobił to zgodnie ze sztuką. 

Jak sobie państwo wyobrażacie konsultowanie projektów na etapie projektowania. Są za to 

odpowiedzialni projektanci , są za to odpowiedzialni pracownicy, kierownicy budów. Nie ma takiej 

możliwości. Jest tego za dużo. 

Mieszkaniec: czy jest program gminy, żeby nie wykorzystywać funduszu sołeckiego? 

A. Maciejewski: czasami są takie działania społeczności, które idą w kierunku zasilenia gminy 

środkami własnymi. Taki program musiałby powstać dla całej gminy, bo wszystkie drogi tego 

wymagają. Bierzemy po uwagę również gospodarność i liczbę mieszkańców na każdej ulicy. 

Nie jesteśmy również miejscowością popegeerowską.   

 

Punkt 6. Mariusz Szczepański poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wykorzystania 

środków z funduszu sołeckiego na 2022 r. dotyczącej przeznaczenia kwoty w wysokości 25.000 

złotych na „Opracowanie dokumentacji projektowej budowy nawierzchni  ulic Warmińskiej (około 

580 m) oraz Mazowieckiej (około 290 m)  w Nikielkowie” z podziałem na dwa etapy realizacyjne. 

 

za: 80 

Przeciw: 18 

wstrzymało się: 25 

Głosowało: 123 osoby (dwie osoby nie podniosły ręki) 

Uchwała została podjęta większością głosów. 

Zebranie wiejskie w głosowaniu zdecydowało o przyjęciu uchwały dotyczącej zmiany 

wykorzystania środków z funduszu sołeckiego na 2022 rok -Uchwał nr 1/2022 



 

Punkt 7. Wystąpienie Burmistrza Barczewa 

– omówienie budowy przystanku kolejowego. Jesteśmy na liście kilku miejscowości                            

w województwie. Do obejrzenia zostały przekazane plany wybudowania przystanku oraz 

zapowiedziana została budowa w niedalekiej przyszłości małego parkingu dla podróżnych; 

wystąpienie do powiatu o zgodę na użyczenie gruntu bo gmina nim nie dysponuje. 

– Informacja z Urzędu Marszałkowskiego o finansowaniu rewitalizacji parku w centrum wsi, 

ten park o dużej powierzchni od roku jest zaprojektowany. W tym tygodniu podpisana 

zostanie umowa na finansowanie tego zadania. Ten projekt bioróżnorodności składa się                   

z trzech części: parku, zabytkowego cmentarza i wyspa przy ul. Grottgera (chodzi o faunę                 

i florę, gatunki chronione). Projekt opiewa na ok. 4 mln w tych trzech częściach.  

– Budowa obwodnicy Dywit do łączenia DK 51. Burmistrz uczestniczył w spotkaniach w 

Krajowej Dyrekcji Budowy Dróg i Autostrad w zeszłym roku, w tym roku zostały 

przedstawione zarysy, szkice które odbiegają od tych, które teraz są przedstawione. Natomiast 

teraz dyrektor Nicewicz poprosił o opinię w tej kwestii samorząd, wójtów i burmistrzów tych 

miejscowości przez które przebiega projekt obwodnicy. 10 grudnia 2021 roku burmistrz 

Barczewa wystosował odpowiedz na tą prośbę. Jest tam m.in. zapis: warianty 2,3,4,5                      

są wysoce niekorzystne dla gminy Barczewo. Zostaje wariant nr 6, który jest dalej oznaczony 

od węzła ZGOK do węzła w Dywitach. Wariant ten przebiega w większości po terenie 

Olsztyna. Każdy wariant przechodzący przez naszą gminę jest bardzo niekorzystny. 

Najbardziej jednak niekorzystny jest wariant niebieski, który tnie Nikielkowo i Wójtowo             

i zakłada nawet wyburzanie istniejących budynków. (12 budynków mieszkalnych i 5 

niemieszkalnym). 

Na spotkaniu z wójtami okazało się, że dostali oni jedynie mapy części wschodniej. Zauważalne                

jest wiele rozbieżności w obu mapach. Jest to prawdopodobnie działanie celowe. Zaproszenie                            

na konsultacje online w Wójtowie. Chodzi chyba o to żeby wskazać 6 wariant – olsztyński. 

 

Punkt 8 - Dyskusja dotycząca planowanych wariantów obwodnicy Olsztyna, przebiegających przez 

miejscowość Nikielkowo. 

Pytania 
– Pytania mieszkańców o zasadność projektowania obwodnicy na mapach Google nie znając 

terenu. Wszystkie pytania można będzie zadawać na konsultacjach. Można też składać 

przygotowane, puste wnioski do wypełnienia. 

– Mieszkaniec: co by było, jakby wariant niebieski był realizowany? Jaka powinna być 

odległość domów od drogi? Czy będą wypłacane jakieś rekompensaty? 

– Odp: te pytania trzeba zadać na konsultacjach. To nie pytania do organizatorów zebrania 

wiejskiego. 

– Odp. A. Maciejewski: nie może być tak, że jedna inwestycja danej gminy jest realizowana 

kosztem drugiej gminy. Nie możemy sobie pozwolić, żeby przez teren naszej gminy 

przebiegła obwodnica dla Dywit, która ma problem z komunikacją. Nie ma takiej możliwości. 

Mamy nawet wyrok w podobnej sprawie, właśnie dotyczącej Dywit. 

– P. Groszkowski: czy burmistrz ma informacje jaka to będzie droga? Dziś pojawiła                         

się informacja, e będzie to droga dwujezdniowa. 

– Odp: tak, to ma być dwukierunkowa jezdnia nie w kategorii S. Nie będzie pasa zieleni. 

Zwykła droga. 

– Mieszkaniec: projektowanie pasa drogowego miało miejsce w latach 80. jeżeli będziemy się 

zgodnie trzymać wariantu 6, to damy rade się obronić. Jeżeli będziemy liczyć na wsparcie 

radnych i burmistrza. Złóżmy wnioski 

– A Maciejewski: Nawiązując do wypowiedzi P. Wywrockiego to uważam, że Dywity 

Jonkowo czy Gietrzwałd nie będą zadowolone z wariantu białego. W Dywitach nadal będzie 

korek. Dywitom bardzo zależy na zachodniej obwodnicy. Zależy im na wariancie, którego 

dziś nie ma na mapie (węzeł Kudypy do DK 51). Nam ta obwodnica jest najmniej potrzebna. 



Wnoszę, by zawetować w zaproponowanej uchwale wszystkie warianty. Teraz tereny te są 

ugorem ale niedługo będą  terenami inwestycyjnymi. 

– P. Groszkowski: podzielam zdanie przedmówców, że ta droga niczego nie wnosi i nie będzie 

nam służyć a będzie szkodzić. Wnoszę o autopoprawkę w projekcie uchwały by zawetować 

wszystkie warianty. 

– M. Szczepański: Proponuje by zostawić zapis: zgłaszamy kategoryczny sprzeciw przeciwko 

budowie wariantów obwodnicy przechodzącej przez gminę Barczewo oraz wariant 6 . 

– A. Maciejewski: ta obwodnica jest bez zjazdu i wjazdu w naszej gminie. 

 

Punkt 8A. Projekt uchwały w sprawie budowy obwodnicy. 

Poddanie pod głosowanie projektu Uchwały zaproponowanej przez radnego Piotra Groszkowskiego 

w sprawie sprzeciwu mieszkańców wobec budowy wschodniej obwodnicy Olsztyna 

zaproponowanych w studium korytarzowym dla przedsięwzięcia  „Budowa obwodnicy Olsztyna 

wraz z Dywitami w ciągu drogi krajowej 51” przez wykonawcę tj. Biuro Projektowe TRAKT na 

zlecenie Generalnej Dyrekcji Dróg i Autostrad Oddział w Olsztynie.   

 

Za: 124 

Przeciw: 1 

wstrzymało się: -0 

Uchwała przyjęta większością głosów. 

 

Zebranie wiejskie w głosowaniu zdecydowało o przyjęciu uchwały  w sprawie  sprzeciwu 

mieszkańców  wobec budowy wschodniej obwodnicy Olsztyna wraz z Dywitami w ciągu drogi 

krajowej 51.  -Uchwała nr 2/2022. 

 

 

Punkt 8B: Sprawozdania z przebiegu budowy drogo Dębowej, Świerkowej i Parkowej”. 

M. Szczepański: nie zostało przygotowane sprawozdanie odnośnie dróg Dębowa, Świerkowa, 

Parkowa. Wiele zostało już powiedziane wcześniej na ten temat ale może jeszcze trzeba coś wyjaśnić? 

Pytania: 
Mieszkaniec: Wszelkie nasze wątpliwości wynikają z całkowitego braku informacji na temat tej 

budowy. O drenaży francuskim dowiedzieliśmy się właściwie dzisiaj. Jeszcze w zeszłym tygodniu 

byłem na rozmowie z panem zastepcą burmistrza Piotrem Mostkiem. Nie wspomniał słowem                      

o drenażu francuskim, a potwierdził, że nie będzie budowana kanalizacja deszczowa. Drugi temat to 

jak wygląda sytuacja z budową ul. Świerkowej i Parkowej? Jak wygląda integracja tej budowy                     

z rewitalizacją parku, czy coś się łączy? 

Odp A. Maciejewski: jak zauważył prowadzący zebranie nie spodziewałem się tego punktu więc nie 

mam całej dokumentacji, ale postaram się podzielić posiadaną wiedzą. Gdybym wiedział zabrałbym 

materiały, projekty ze sobą. Natomiast wiedzę dziś posiadam ogólna na ten temat bo prowadzę masę 

projektów w gminie. 

Na budowę ulicy Dębowej zostało wydane pozwolenie na budowę, opracowanie zostało opracowane 

przez uprawnionych projektantów z odpowiedniej branży. Łącznie z kolizjami sieci, przyłączami 

uwzględniając wszystkie zmiany w czasie. Wszystkie kwestie były w trakcie konsultowane. Łącznie 

z tym by jak najwięcej infrastruktury technicznej umieścić w tej drodze, która często jest bardzo 

wąska i szczególnie zwężona przez ciąg dębów, które przy tej drodze się znajdują. No i uzgodnienia 

z konserwatorem zabytków też musiały się odbyć. Są one dość często skomplikowane. Całość 

dokumentacji została opracowana i w niej dużym problemem było przygotowanie odwodnienia wód 

opadowych w jezdni do jakiegokolwiek odbiornika. Byłoby zupełnie inaczej gdybyśmy mieli już 

wybudowany odcinek Świerkowej i Parkowej, bo tam już jest zaprojektowane odwodnienie, 

natomiast trudno jest podłączyć się do czegoś, czego nie ma. Projektanci głowili się nad tym jak to 

zorganizować i wymyślili drenaż francuski i na taką budowę  pozwolenie wydał Starosta Olsztyński. 

Jakiś czas temu złożyłem ten projekt do Funduszu Dróg Samorządowych  i w rezultacie ten projekt 



dostał dofinansowanie zabezpieczając do niego 40% wkładu własnego, a także na budowę kanalizacji 

sanitarnej, która nie wchodzi do dofinansowania. Wykonawca ma przedłużony okres wykonania 

inwestycji do 15 maja. Termin jest realny.  Mam plan by tą drogę połączyć ze Świerkową i w prawo 

w Parkową. Jest pozwolenie na budowę i zabezpieczone środki na budowę 600 tys. na nawierzchnię 

i ok. 500 tys. na budowę kanalizacji. Brakuję jeszcze 60% kwoty na nawierzchnię z odwodnieniem       

i oświetleniem. Dostaliśmy dofinansowanie ale jesteśmy na liście rezerwowej na ok. 90 pozycji.                

Ze względu na wiele wpłyniętych wniosków. Liczymy, że zdołamy wybudować drogę. 

Mieszkaniec: Można było przewidzieć problemy, lub robić inne rozwiązania 

Odp. A. Maciejewski: Jest wiele sytuacji, które można byłoby zmienić już na etapie projektowania. 

Zależy to w wielu sytuacjach od projektantów i aktualizujących stare projekty. Podane zostały 

przykłady działek osób będących na zebraniu.  Przykładem jest sytuacja z propozycją poszerzenia 

drogi w Wójtowie. Trzeba było udostępnić przez mieszkańców pasa swojej ziemi. Mieszkańcy byli 

oburzeni i się nie zgodzili. To przykład gdy nie ma możliwości wybudowania np. szerszej drogi. 

Wchodzi tu kwestia wykupu gruntu ale jest to już wtedy wzrost kosztów. 

Mieszkaniec: czy droga Świerkowa i Parkowa będzie miała kanalizacje deszczową? 

Odp. A. Maciejewski: Tak. Jest za projektowa i będzie a problemy jak ktoś chce stworzyć to stworzy. 

Mieszkaniec: Rozumiem, że zobowiązuje się pan do przypilnowania skuteczności działania drenażu 

francuskiego? Czy drenaż ten przyjmie 700 m3 wody opadowej? 

Odp. A. Maciejewski: tak, dopilnuję na pewno. Jest tez kierownik budowy, Maciej Juszczyk. Drenaż 

został tak zaprojektowany i powinien działać. Na pewno będą problemy ale będziemy te problemy 

rozwiązywać. (przykład Tumian). Trzeba dobrej woli. 

Ul Parkową zagęszczaliśmy. Droga była dobra dopóki nie wjechał ciężki sprzęt. Byłoby łatwiej 

utrzymać te drogi planując cięższe transporty gdy jest np. sucho lub gdy droga jest zmrożona. 

Wody opadowe trzeba zagospodarować na na własnym gruncie. Jest jeszcze za wcześnie by podnosić 

alarm. Jeśli będzie się coś działo będziemy szukać rozwiązania. Były przypadki przerabiania                     

i budowy odwodnienia na ul. Lawendowej bo zalewało podwórko. Znalazło się rozwiązanie.  

Mieszkanka: czasem pan wie, że niektórych spraw nie da się przeprowadzić polubownie. Rozwiązać 

ich tak jak pan mówi. Trzeba się liczyć z tym, że zatwierdzacie plany zagospodarowania 

przestrzennego i ludzie będą się budować i rozjeżdżać drogi. 

Odp. A Maciejewski: Plany zagospodarowania przestrzennego projektują specjaliści, urbaniści                

a Komisja zatwierdza. Ja jestem realizatorem. Właściciele dużych gruntów wnoszą o ich podział. W 

pozwoleniach na budowę w podzielonych nieruchomościach jest napisane, że wody opadowe trzeba 

zagospodarować na swoim gruncie, jeśli jest to w planie zagospodarowania. Niestety tak się nie dzieje. 

Wody są odprowadzane w niewłaściwy sposób, nielegalnie, na posesje sąsiada lub na drogę. Wracając 

do dróg, kiedy zaczynałem swoja kadencję większość dróg w gminie był szutrowa. Nie pamiętam 

kadencji, gdzie zrobiono tak wiele dróg utwardzonych przez 3 lata. Nie wszędzie da się to zrobić od 

razu. Gmina jest bardzo duża.  W związku z tym, że zima była wybitnie mokra większość dróg została 

rozjechana każdy przejazd ciężkiego sprzętu doprowadza do zniszczenia drogi. Tak się będzie działo. 

To wszyscy inwestorzy muszą wiedzieć, że jeśli będą tak robić to będą potem brnąć w błocie, bo               

ja nie jestem w stanie naprawić wszystkich dróg od razu. 

Wkrótce zaczną się naprawy bo rozwiązanie przetargu jest 9 marca. W zeszłym roku nie zgłosiła się 

żadna firma do równania dróg. Obecnie planuję wyposażyć moją jednostkę budżetową w ciężki sprzęt 

i ludzi którzy będą wykonywać te naprawy bez dodatkowych zleceń. 

Mieszkanka: czy poruszany temat na wcześniejszych zebraniach o partycypacje KartMapu                     

w kosztach budowy drogi jest aktualny?  W Parkową wjeżdża olbrzymi transport. 

Odp. A. Maciejewski: Firma KartMap nie partycypuje w żadnym wypadku w budowę drogi.   Ani 

na etapie projektu ani budowy. Nie ma deklaracji od właściciela. Możemy wrócić do rozmów                      

z właścicielem odnośnie partycypacji w wykonaniu drogi.  

Mieszkanka: Sprzęt wjeżdżający do firmy jest tak ciężki, że w ogóle nie powinien tam wjeżdżać.  

Mieszkaniec: Jakiej nośności będą te drogi?   

Odp. A. Maciejewski: Właściciel (gmina) określa tonaż dopuszczalny, nie chciałbym ograniczać 

dostępności do własnej działki. 



Mieszkanka: Mieszkańcy sami złożyli się na utwardzenie drogi gminnej bo nie ma jak się budować. 

Odp. A. Maciejewski: Proszę nie robić nic na własną rękę, trzeba utwardzać kruszywem 

dozwolonym.  

Dyskusja o złym stanie dróg i kolejności wykonywanych działań. Czy powinno się budować po 

zrobieniu drogi czy najpierw budować domy a potem drogi.  

Mieszkańcy uważają, że gmina i tak pobiera olbrzymie opłaty za podział gruntów i powinna więcej 

inwestować w drogi. 

A. Maciejewski: Budujemy drogi tam gdzie jest dużo ludzi i gdzie są zabudowanie a nie gdzie 

dopiero powstają. Tego będziemy się trzymać.  

Mieszkanka. Czy można w trakcie naprawy dróg w Nikielkowie, poprawić ostatni odcinek ulicy 

Krokusowej, gdzie zapadają się płyt.  

Odp. A. Maciejewski:  Gdy będą wykonywane prace drogowe w postaci równania dróg to 

wykonawca poprawi także wspomniany odcinek ulicy Krokusowej.  

Protokolant zakończył protokołować o  18.45 

P. Groszkowski. Proponuję aby w Sołectwie przyjąć zasadę, że przy projektowaniu dróg na naszym 

terenie odbywały się konsultacje w tym zakresie z mieszkańcami. Gdy była budowana ulica 

Lawendowa to takie konsultacje były przeprowadzane.  

Odp. A. Maciejewski:  Gdy była projektowana ulica Lawendowa to był rok 2009 i na pewno nie 

było żadnych konsultacji. Nie wiem czy wtedy nawet nie byłem Sołtysem i na pewno nie było 

konsultacji z mieszkańcami w sprawie projektu gdyż on wtedy był już gotowy.  

Spróbujemy takie konsultacje przeprowadzić ale nie gwarantuję, że projektanci będą chcieli takowe 

przeprowadzać. Jest tam dużo różnych uzgodnień. Konsultacje z mieszkańcami muszą być zawarte 

w umowie z wykonawcą. Spróbujemy aby w trakcie nowych projektów w Nikielkowie konsultacje 

mieszkańców  z projektantem odbyły się.  

 

Punkt 9. Sprawy bieżące, zapytania i wolne wnioski. 

 

Mieszkaniec. Wrócę do początku spotkania i głosowania nad propozycją funduszu sołeckiego                     

i zrobienia projektu ulic Warmińskiej i Mazowieckiej na której my mieszkamy. My mniej mówimy  

o tym a więcej działamy. Na przykład w ostatnią sobotę ulicę Warmińską równaliśmy sami, 

płaciliśmy za paliwo do ciągnika, mamy równiarkę której właścicielem jest Sołtys. Widzieliśmy jak 

głosowała Pan Radny i Pan Piotr Wywrocki głosowali przeciw. Przypomnę, że na wykonanie 

projektów ulic Dębowej, Świerkowej i Parkowej sołectwo wniosło z funduszu sołeckiego ok 40 tys. 

złotych i ja głosowałem za, żeby nasza wieś cała się rozwijała, nie moja strona, nie wasza strona tylko 

wszyscy razem. To co Pan Rady Piotr mówi „bądźmy jednością”. Nie kupuję tego -śmiesznie to brzmi.  

Mieszkaniec: Mogę się odnieść. Ja głosowałem przeciw osobiście z jednego powodu. Ponieważ te 

projekty były gotowe i są gotowe, można je pozyskać trzeba się tylko dogadać. Ktoś wykonała prace 

i ktoś za nie zapłacił. To jest tylko jeden jedyny powód. Nie jestem przeciwny jakiejkolwiek budowie 

drogi. Chciałbym abyśmy rozwijali się równomiernie. Czy ktoś  czyje się oszukany przez Aldesę, czy 

ktoś z mieszkańców złożył zawiadomienie o popełnionym przestępstwie do prokuratury?  

 

Mieszkaniec. W związku z tym, że budowa drogi Dębowej się przedłużyła czy można zmobilizować 

firmę Sanbud do poprawy nawierzchni, chodzi o ulicę Świerkową i Parkową jest to nasz jedyny 

dojazd.  

 

Odp. A. Maciejewski:  Na wszystkich drogach gruntowych w naszej gminie i sołectwie  są takie 

dziury. Równanie dróg będzie po okresie kiedy nie będzie już przymrozków. Muszę rozstrzygnąć 

przetarg na równanie dróg. Nie można dosypać kruszywa gdyż wszystko jest wyliczone                                

w zamówieniu i czekamy na jego rozstrzygnięcie. Firma Sandub odpowiada wyłącznie za plac 

budowy i nie mogę ich zmusić aby poprawili ulicę Parkową i Świerkową, gdyż jest to poza zakresem 

ich prac.  

 



Mieszkaniec. Na czym będzie polegał drenaż francuski? 

Odp. A. Maciejewski:  Nie znam przekrojów drogi i nie jestem w stanie w dniu dzisiejszym udzielić 

Panu odpowiedzi na to pytanie.  

Mieszkaniec. Drenaż francuski polega na tym, że w jakiejś części powinien być wymieniony grunt i 

cała woda powinna być rozsączona do gruntu. Jeżeli było to zaprojektowane przez projektanta to na 

pewno przeliczył ilość wody i grunty do wymiany.  

A. Maciejewski:  Kierownikiem nadzoru na tej budowie jest Pan Juszczyk i nie jest to jego pierwsza 

inwestycja jaką nadzoruje w naszej gminie. Dał się poznać jako bardzo rzetelny kierownik nadzoru 

inwestorskiego.  

Mieszkaniec. Czy gmina może zwrócić się pismem do Miasta Olsztyna w sprawie przelewającej się 

wody przez drogę przy ulicy M. Zientary -Malewskiej obok zjazdu do Indykpolu? 

Odp. A. Maciejewski: Zwrócę się w tej sprawie do pismem.  

M. Szczepański. Przypomniał mieszkańcom, że w dnu 09 marca 2022 r. o godzinie 16:00 online 

odbędą się konsultacje z biurem projektowym w sprawie przedstawionych warrantów obwodnicy 

Olsztyna i Dywit.  

 

Punkt 10. Zakończenie zebrania 

Przewodniczący podziękował wszystkim za tak liczne przybycie na zebranie wiejskie i 

zamknął zebranie o godzinie 19:00.  

 

 

 

 

 

 

                              Protokolant    Przewodniczący zebrania 

           Maja Barczuk-Kalisz                  Mariusz Szczepański 


